
Souhrn činnosti Spolku „Za Rozvoj Konské“ v roce 2024 

 

Rok 2024 je za námi a u příležitosti výroční Členské schůze našeho spolku Za rozvoj Konské mi dovolte 

v několik blocích činnost spolku shrnout. Naše celoroční činnost vyplývá ze stanov Spolku a jejím 

cílem je sbližovat lidi nejen v rámci naší městské části. Dlouholetou snahou spolku je každý měsíc 

vytvářet příležitost pro vzájemné setkávání na nejrůznějších akcích a iniciativách. 

 

1) Shrnutí uspořádaných akcí a iniciativ 

 

6. 1. 2024 - „Třikrálový večer“ s členskou schůzí 

V sobotu 6.1.2024 se spolek Za rozvoj Konské sešel na tradičním Třikrálovém večeru spojeném s 

členskou schůzí našeho spolku. Zazněl souhrn činnosti spolku, načež bylo zvoleno nové složení 

organizačního výboru spolku. Zároveň byl stanoven předběžný plán činnosti pro rok 2024 a 

diskutovala se aktuální témata z dění nejen v naší městské části. Součástí byla samozřejmě 

každoroční jednohubková soutěž, po které následovala volná diskuze. 

19. 1. 2024 - první "Čaj o páté" 

Už na dřívější členské schůzi zazněl apel, k většímu využívání naši klubovny pro nejrůznější setkávání, 

když nemalé úsilí a finanční prostředky byly právě do rekonstrukce klubovny vloženy v roce 2023. 

Výzva se ujala a 19. ledna se uskutečnil první „čaj o páte“ v režii dam-členek našeho spolku. Zprvu 

pouze přátelské posezení se rozvinulo do krásného a užitečného formátu, jak se dočtete níže. 

 

17. 2. 2024 - Kulig na Kubalonce 

V sobotu 17. 2. 2024 se uskutečnila akce, kterou jsme již několik zim plánovali, ale uskutečnili až 

letos. Plným autobusem účastníků všech věkových kategorií jsme vyrazili na Kubalonku nedaleko 

česko-polsko-slovenského trojmezí abychom si prožili tradiční zábavu z dob polské šlechty. Místo na 

saních jsme z důvodu absence sněhové pokrývky absolvovali projížďku na vozech tažených koňmi z 

Kubalonki na 7 km vzdálenou Stecówku. Po krátké přestávce pro koně i pasažéry jsme se vrátili do 

koliby nedaleko výchozího bodu, kde na nás čekalo občerstvení v podobě klobásy a oscypku a teplých 

nápojů. V rámci dalšího programu mohli účastníci výletu již individuálně navštívit dřevěný kostel 

Svatého Kříže, projít se kolem Střediska léčby plicních nemocí dětí a mládeže až ke sportovnímu arálu 

běžeckého lyžování a biatlonu. K dispozici poblíž bylo i několik restaurací a hospod nabízejících 

regionální a místní „góralské“ kulinářské speciality. Po návratu do Konské jsme výlet zakončili 

posezením v klubovně našeho spolku. 

 

22. 2. 2024 - druhý "Čaj o páté" 

Po prvním velice úspěšném setkání se po měsíci uskutečnilo druhé posezení dam u šálku čaje, a 

začaly se rodit další nápady na zpestření těchto setkání. 

 

  



2. 3. 2024 - Turnaj ve stolním tenise 

V sobotu 2. 3. 2024 se uskutečnil další ročník tradičního turnaje ve stolním tenise. Letošního ročníku 

se zúčastnilo 16 jednotlivců v hlavním turnaji mužů, 3 dámy v ženském turnaji, 11 dvojic v turnaji 

čtyřhry a 5 párů turnaji smíšených dvojic. K vidění byly sportovní výkony na velmi vysoké úrovní ve 

všech turnajových kláních, přičemž zkrátka nepřišli ani ti, kteří si chtěli zahrát jen pro radost. Akci 

proto nelze hodnotit jinak než kladně. 

 

23. 3. 2024 - Filmový/hudební kvíz  

V sobotu 23.3.2024 se konala soutěž v hudebním filmovém kvízu pořádaná Ondřejem Kullou. Hned 

na začátku se objevily problémy v podobě výpadku elektřiny, avšak s pomocí Pavla Jarnota, Mirka 

Kuly a Romana Čmiela jsme je dokázali vyřešit. Po prvním kole byla dodávka elektrické energie v síti 

obnovena a vrátili jsme se k plnému provozu. Soutěže se zúčastnili jak týmy, tak jednotlivci. Soutěž 

měla formu 4 kol a mezi koly byly vyhlášeny dodatečné hádanky. Hráči odpovídali na otázky ze světa 

filmů a seriálů, přičemž jejich úkolem bylo identifikovat filmy/seriály podle jejich znělek nebo 

soundtracků. 

 

17. 4. 2024 - třetí "Čaj o páté" 

Na třetí „čaj o páte“ mezi sebe dámy přizvaly zakladatelku společnosti Medica, a kromě napečených 

dobrot a dalších lahůdek zazněly i praktické informace na téma domácí zdravotní péče a mobilního 

hospicu, provozovaného právě společností Medica. 

 

27. 4. 2024 - Úklid klubovny a jejího okolí v rámci Dne země  

Ke konci dubna proběhl úklid klubovny a jejího bezprostředního okolí, kdy se krom hlavních prostor 

klubovny podařilo udělat pořádek i ve sklepních prostorách. V tomto ohledu nutno poděkovat všem 

zúčastněným za pomoc a výborné občerstvení, které pro nás bylo nachystáno po úklidu. 

 

8. 6. 2024 - Wajeczyna 

Jak bývá každoročně dobrým zvykem ani letos nemohlo chybět smažení wajeczyny na otevřeném 

ohni pod pozdně jarním sluníčkem, kdy se jednalo o poslední předprázdninovou akci spolku. 

 

21. 9. 2024 - Memoriál Radka Ciencialy 2024 

Po prázdninové pauze i v činnosti našeho spolku, jsme opět do organizačního tempa naskočili hned 

v září a v sobotu 21.9.2024 se na hřišti u základní školy v Konské uskutečnil jiz 17. ročník tradičního 

turnaje v malé kopané, letos poprvé pod názvem Memoriál Radka Ciencialy 2024. Za krásného 

slunečného rána se v Konské sešlo 5 týmů, aby se utkaly nejprve všichni navzájem mezi sebou v 

tabulce, z níž 2 nejlepší týmy postoupily do superfinále. Po krátkém úvodním slovu a přivítání všech 

účastníků následovala symbolická minuta ticha, po které se na hřišti rozjel nekompromisní boj o 

branky a body. Nechyběly jak, krásné tak ani vtipné fotbalové momenty, vyhrocené emoce a fair play 

gesta.  



Do superfinále se nakonec probojovaly týmy ČČK Osůvky United jako nejúspěšnější tým základní 

skupiny  a z druhého místa domácí FC Konská. Těsně před branami superfinále zůstal tým Green Bar 

Borek, který obsadil konečné třetí místo v turnaji. 

Závěrečné superfinále nabídlo zprvu vedení dvojnásobného obhájce týmu Osůvek a tuhý boj o 

vyrovnání těsně před koncem základní hrací doby. To se domácímu týmu Konské povedlo a o výherci 

turnaje musely rozhodovat pokutové kopy. V nich se štěstí přiklonilo na stranu domácích, kteří tak 

znemožnili Osůvkám zvednout Putovní pohár pro vítěze potřetí za sebou. 

V průběhu závěrečného vyhlašování výsledků byli oceněni i nejlepší střelec turnaje a nejlepší brankář 

turnaje. Nového ocenění „sympaťák turnaje“ se dočkala vůbec první žena, která se objevila na 

trávníku v průběhu našeho turnaje. 

 

16. 10. 2024 - čtvrtý "Čaj o páté" 

Toto neformální posezení, které si evidentně získala oblibu, za což jsme rádi, se v říjnu uskutečnilo 

naposledy v roce 2024 a dodatečným tématem tohoto setkání bylo dětské lékařství. Pevně věříme, že 

setkání u čaje o páté budou pokračovat i v roce 2025 a už nyní všechny zveme. 

 

28. - 29. 10. 2024 - SWAP (výměna) – Dětského oblečení, hraček a vybavení pro miminka 

Novinkou v letošním roce bylo uskutečnění vůbec prvního Konščanského SWAPU, který zorganizovaly 

nadšené maminky z naší městské části. S ohledem na dnešní možná až příliš konzumní způsob života 

jsme rádi, za tuto iniciativu a jsme přesvědčeni, že se zdaleka nejedná o poslední akci tohoto typu, 

jelikož je vždy lepší, když lze věci, které už nepoužíváme nebo z nich děti vzrostly, posunout dál k 

užitku, než je vyhazovat. 

 

2. 11. 2024 - Realizace Sadu na Puńcowie 

Na jaře letošního roku se na náš Spolek obrátil pan Roman Bezecný, se zajímavou iniciativou, založit 

na „Puńcowskich zadkach“ komunitní sad. Doslechl se totiž, že na tyto účely je možné získat 

dofinancování na výsadbu původních dřevin v historických lokalitách.  Po několika schůzkách a pár 

telefonátech se výbor spolku rozhodl iniciativu podpořit a sepsali jsme žádost. Následně jsme čekali 

na výsledek výběrového řízení Nadace ČEZ. 

Náš projek byl nakonec vybrán k realizaci. Na pozemku pana Bezecného tak dle projektu vznikl 

veřejně přístupný sad, osázený odrůdami starých stromů – jabloň jadernice, reneta kožená, durancie, 

švestka špendlík, hrušně a podobně. Vzniklo tak místo, kde se budou moci občané nejen naší městské 

části zastavit na procházce, posedět na lavičce v sadu a v období plodů si rovněž dopřát ovoce 

nasbírané přímo ze stromu. Udržitelnost projektu je 10 let. Jsme však přesvědčeni, že se nám povede 

vytvořit další zajímavé místo, sloužící dlouhá léta.  

K realizaci projektu a výsatbě stromků došlo dne 2. 11. 2024, a to i za pomoci místních, majitelů 

pozemků a členů našeho spolku. 

 

24. 11. 2024 - Šmejdi a kyberšmejdi aneb jak nenaletět 



Na sklonku listopadu se uskutečnila v rámci nedělního odpoledne přednáška pod názvem Šmejdi a 

kyberšmejdi aneb jak nenaletět, jejímž tématem byla problematika kyberpodvodů a kyberkriminality 

s názornými ukázkami případů z praxe, potažmo se zaměřením na prevenci, způsob rozpoznání 

rizikových situací a jejich řešení. 

 

28. - 29. 11. 2024 - Výroba adventních věnců  

Další iniciativou z řad našich spoluobčanů byla výroba Adventních věnců. O podporu charitativní 

organizace Mary's Meals formou zpřístupnění naší klubovny nás požádali zástupci místní skupinky. 

Jejich přání jsme jednohlasně vyhověli a kdo chtěl, mohl se přijít třebas jen inspirovat, či vyrobit 

adventní věnec pro dobrou věc. Organizace Mary's Meals  se zabývá projekty zajišťování školního 

stravování dětí v nejchudších zemích světa. 

 

13. 12. 2024 - Rozsvícení Vánočního stromečku 

Poslední akcí letošního roku bylo rozsvícení Vánočního stromečku, uspořádané ve spolupráci s 

místním SRPŠ v prostorách před klubovnou spolku. V rámci této akce proběhlo vystoupení dětí místní 

základní školy a školky, pro které byly nachystány dárkové balíčky výměnou za vlastnoručně 

vyrobenou ozdobu na stromeček. Po slavnostním rozsvícení stromečku, vystoupila hudební kapela, 

jejíž, nejen vánoční písně, jste si mohli vychutnat se šálkem výborného dětského i dospěláckého 

punče. 

 

Do činnosti našeho spolku patří rovněž rozšiřování možností sportovního vyžití pro nejen naše členy a 

obyvatele naší městské části. Jak se říká, ve zdravém těle zdravý duch. Proto poskytujeme naši 

klubovnu v každé pondělí k večeru pro cvičení našim dámám, v úterý a čtvrtky pořádáme ve 

spolupráci se skupinou Spartan Třinec v tělocvičně školy kondiční tréninky pro široké spektrum 

účastníků, v neděli je možné přijít si zahrát florbal a volejbal. Ve středy jsou rezervovány prostory 

klubovny pro hru stolního tenisu. Bližší info najdete na našich webových stránkách. Jsme rádi, že je o 

sportování velký zájem, když i tohle je příležitost k navazování či utužování nejen sousedských vztahů.  

 

Tímto se výčet naší veřejné činnosti v roce 2024 uzavírá. Z nejrůznějších důvodů, ať už rodinných, 

technických či časových se nepovedlo uspořádat květnový zájezd, ani v náhradním listopadovém 

termínu, červencovou výstavu panenek, srpnovou gulášovku a říjnové setkání starousedlíků. Dalším 

nerealizovaným nápadem byly deskoherní večery. Věříme nicméně, že jsme plán práce vhodně 

doplnili novými akcemi, a neuskutečněné témata mohou být realizovány v roce příštím.  

 

 

2) Statistické okénko 

Počet členů v roce 2024: 43  

Počet uspořádaných akcí dle plánu:  8/12 

Počet neuspořádaných akcí dle plánu:  4/12 



Počet uspořádaných nových akcí nad plán: 6 

Počet podpořených neziskových iniciativ: 3 

 

3) Složení výboru spolku v roce 2024 

 

Ing. Tadeusz Czapla Předseda – jednatel   

Bc. Lukáš Kulla  Místopředseda administrace webových stránek, propagace v elektr. podobě  

Mgr. David Konderla Místopředseda vyřizování grantů, právní dozor 

Ing. Ondřej Kulla PhD.  Pokladní a zapisovatel   

Pavlína Skupieňová  Správa klubovny, správa nástěnky a propagace ve fyzické podobě 

Jana Šmatlavová Správa klubovny  

Helena Kullová  Správa klubovny   

 

Počet schůzí: 5 

Průměrná účast: 5, z toho 1 téměř pravidelně online 

Průběžná komunikace většiny členů prostřednictvím chatové aplikace umožnila snížení počtu 

nutných zasedání výboru a přesto efektivní fungování. Důležitá hlasování probíhala pouze na schůzích 

výboru s většinovou fyzickou účastí.   

 

4) Finance spolku Za rozvoj Konské 

 

Spolek i v roce 2024 pracoval s rekordním obratem čili výdaji ve výši 277 115 Kč. 

Dotace jiných subjektů dosáhly částky 120 000 Kč. 

Hospodaření spolku bylo v roce 2024 ziskové. 

Podrobné vyúčtování k nahlédnutí v oprávněném zájmu u předsedy spolku.  

 

5) Klubovna v roce 2024 

 

Nepostradatelným zázemím pro naši činnost je naše klubovna, ve které jsme po loňských 

nemalých investicích mohli v příjemném renovovaném prostředí trávit společný čas a uskutečnit 

nejrůznější nápady a iniciativy. Její provozování vyžaduje rovněž nemalé úsilí a jisté finanční 

prostředky, bývá zdrojem dodatečných starostí, tak jako každá nemovitost v osobním vlastnictví.  

Vždy jsme otevřeni všem nápadům, ať už jednotlivců či jiných organizací působících v naší městské 

části a rádi zázemí naši klubovny sdílíme pro nejrůznější projekty, což je rovněž cílem činnosti našeho 

spolku.  



 

 

Činnost našeho spolku je pravidelně podporování dotací Magistrátu Města Třince, letošní rozpočet 

pak posílila i dotace Nadace ČEZ. Děkujeme tímto všem sponzorům za podporu našich projektů a naší 

činnosti. Poděkovat se sluší rovněž všem, kteří svou pomocí, obětavostí, schopnostmi a tichými 

sponzorskými dary podpořili naši činnost. Děkujeme všem a těšíme se na setkání a spolupráci i v roce 

2025! 

 

Rok 2024 nejen na základě výše uvedeného považuji za úspěšný a cíl činnosti Spolku za naplněný.  

  

Za spolek „Za rozvoj Konské“ vypracoval Ing. Taduesz Czapla 


